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Datum,

Obavjestavam Vas da ce na osnovu clana 187 Poslovnika Skupstine

Crne Gore, pitanje predsjedniku Vlade, na Petoj - posebnoj sjednici Prvog

redovnog [proljecnjeg] zasijedanja u 2019. godini, 24.04.2019., zakazanu
za 24.04.2019. godine, postaviti ovla§ceni predstavnik Kluba poslanika
Demokratske partije socijalista, poslanik Luid Skrelja.
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skupStina crne gore

Predsjedniku

G-dinu Ivanu Brajovicu
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Datum,

Na osnovu clana 187 Poslovnika Skupstine Crne Gore, Predsjedniku Viade
Crne Gore, postavljam sljedece pitanje:

Gospodine predsjednice,

§ta je Vlada uradila na planu unaprjedenja kvaliteta zivota i postovanja prava
radnlka u dosadasnjem dijelu mandata?
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Obrazlozenje

Vise puta ste govorili o smanjenjenju nezaposlenosti i insistirali na podatku da
je broj zaposlenih u poslednje dvije godine povecan za oko 11 hiljada te da je
politika DPS-a i njenih koalicionih partnera u posljednjih vise od 10 godina
doprinijela okoinosti da se danas u Crnoj Gori zivl bolje nego ikada u njenoj
Istorljl. Slozlcemo se da je to veliki uspjeh jedne politike i da se na takvim
temeijima sada mora jos dinamlcnije razvijati cjelokupno drustvo. Uzimajuci u
obzir cinjenlcu da je Crna Gora od najmanje razvlnje republike velike
Jugoslavije, a kasnije izdrzavana republlka SR Jugoslavlje dospjela na iidersko
mjesto u regionu po vislnl prosjecne plate, po procentu rastu BDP-a, po broju
direktnih stranlh Investlcija. Ti uspjesi su zasluga pametnog vodjstva DPS-a I
koalicionih partnera u kontlnultetu. Vlada na cljem ste celu daje snazan



doprinos nastavku unapredjenja ukupne slike crnogorske ekonomije. U susret

1. maju, prazniku rada, vjerujem da je pravi trenutak da govorimo o polozaju

radnika u Crnoj Gori.

POSLANIK

iuid



skupStina crne gore

a

Hi- ^ 2015 GOD.

Lsii!!:!!^EZHHIl2L9ii,
VUA / /

EJ'.V

"sKvinA'oi."

1o^

pniLCQ'

S^y€<i^</ni/c

Broj; 01 -

Podgorica, 7. maj 2019. godine

SKUPSTINA CRNE GORE

Gospodin Ivan Brajovic, predsjednik

Postovani predsjednice,

U skladu sa stavom 7 clana 187 Poslovnika Skupstine Crne Gore u
priiogu dostavljam pisane odgovore na poslanicka pitanja postavljena tokom
Premijerskog sata odrzanog 24. aprila 2019. godine, kako bi isti bili
dostavljeni uvazenim poslanicima.

S uvazavanjem,

ko Markovic



POSLANICKO PITANJE

Gospodine predsjednice,

$ta je Vlada uradila na planu unaprjedenja kvaliteta zivota i postovanja prava radnika u

dosadasnjem dijelu mandata?

OBRAZLOZENJE

Vise puta ste govorili o smanjenju nezaposlenosti 1 insistiraii na podatku da je broj zaposlenih

u posljednje dvije godine povecan za oko 11 hiljada te da je politika DPS-a 1 njenih koalicionih

partnera u posljednjih vise od 10 godina doprinijela okolnosti da se danas u Crnoj Gori zivi bolje

nego ikada u njenoj istoriji. Slozicemo se da je to veliki uspjeh jedne politike i da se na takvim

temeljima sada mora jos dinamicnije razvijati cjelokupno drustvo. Uzimajuci u obzir cinjenicu

da je Crna Gora od najmanje razvijene republike veiike Jugoslavije, a kasnije izdrzavana

repubiika SR Jugoslavije dospjela na lidersko mjesto u regionu po visini prosjecne plate, po

procentu rasta BDP-a, po broju direktnih stranih investicija. Ti uspjesi su zasluga pametnog

vodstva DPS-a 1 koalicionih partnera u kontlnultetu. Vlada na cljem ste celu daje snazan

doprlnos nastavku unapredenja ukupne slike crnogorske ekonomije. U susret 1. maju, Prazniku

rada, vjerujem da je pravl trenutak da govorimo o polozaju radnika u Crnoj Gorl.



ODGOVOR

Gospodine §krelja,

Drago ml je sto ste postavili ovo pitanje i posebno cijenim Vase obraziozenje koje se tice

rezultata ukupne ekonomske politike koji, slazem se sa Varna, daju znacajno vise prilika 1 nove

mogucnosti za nase gradane i kvalitet njihovog zivota. Drago mi je da se to u Parlamentu cuje

od poslanika, da o tome ne govorl samo Vlada, odnosno nadlezni resori.

Zahvaijujem na pitanju, posebno zbog cinjenice da ste ga postavili u susret praznlku rada, koji,

prema podacima Zavoda za zaposljavanje, docekujemo sa oko 15 hiljada zaposlenih vise u

odnosu na pocetak naseg mandata.

Pojednostavljeno, u prethodne dvije godine (dakle, april 2019. u odnosu na april 2017.)

otvoreno je 15.216 novih radnih mjesta.

Da li je moglo vise - vjerovatno jeste. Ali su okolnosti mogle i da nas sprijece u ostvarivanju

tog cilja. Zato sam kao predsjednik Vlade zadovoljan i ponosan ostvarenim rezultatom.

Sto se tice Vaseg konkretnog pitanja - unapredenja kvaliteta zivota i postovanja prava radnlka,

prije svega, jedna od vaznijih mjera koju smo inicirali je povecanje minimalne zarade za 15%.

Odnosno, sa 193 na 222 eura, uz smanjenje poreskog opterecenja rada za 2%.

I ranije sam govorio da je formalna inicijativa o povecanju minimalne zarade potekla upravo

od predstavnika Vlade u decembru 2016. godine.

Usvajanjem ove odluke napravicemo prvi, ali ujedno i najznacajniji korak na povecanju

minimalne zarade, sto ce imati direktan uticaj na oko 35.000 zaposlenih u Crnoj Gori.

U ovom Domu razmatrali ste i Predlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o unutrasnjoj

trgovini koji je Vlada utvrdila 07.03.2019. godine, a kojim se propisuje zabrana obavljanja

djelatnosti trgovlne na veliko i malo nedjeljom i u dane drzavnih i drugih praznika.

Uvodenjem neradne nedjelje u sektoru trgovine, sto je inicijativa Privredne komore, jasno se

precizira i osnazuje pravo na sedmicni odmor u trajanju od najmanje 24 casa neprekidno, koji

se koristi nedjeljom, a koje je definisano Zakonom o radu.

Ova mjera imace direktan uticaj na zaposlene u sektoru trgovine kojih je oko 37.000 u Crnoj

Gori.

Osim ovoga, vec od januara naredne godine stopa poreza na dohodak na zarade fizickih lica

koje su iznad prosjecne u zemiji, bice smanjena sa 11% na 9%, odnosno primjenjivace se

proporcionalna stopa poreza na dohodak za sve zarade u zemiji, sto ce doprinijeti povecanju

plata za ovu priiicno zastupljenu kategoriju zaposlenih.



Takode, uvazeni poslanici, dozvolicete da podsjetim i da je izmjenom Uredbe o organizaciji i
nacinu rada drzavne uprave od 27.03.2017. godine, izvrsena i promjena radnog vremena u

organima drzavne uprave na nacin da radno vrijeme pocinje u sedam, a zavrsava u 15 casova.

Ova mjera utice na desetine hiljada zaposlenih u javnom sektoru, posebno zena i majki, i njene
efekte osjecamo u brojnim drustvenim i socljalnim aspektima.

Konacno, nijesu samo prava iz rada i visina zarada bill u fokusu naseg djelovanja.

Osim ovih mjera, Vlada u kontinuitetu pomaze rjesavanje stambenih pitanja zaposlenih. Pa Je
take u periodu od 2016. godlne u prosvjetl pod povoljnim usiovlma stambeno pitanje rljesilo
318 zaposlenih, u policiji 717, a stambeno pitanje pod povoljnim usiovima rijesili smo i za 317

zaposlenih u zdravstvu. Takode, stambena zadruga Zdravstvo ciji su osnivaci dva

reprezentativna sindikata i Ministarstvo zdravija, u 2019. godini raspodijelice oko 500.000

eura svojim zaposlenima.

Izmedu ostalog, podsjecam i na Projekat 1000+, prisutan vec jednu deceniju, pomocu koga su
do sada 1.162 porodicna domacinstva rijesila stambeno pitanje, od cega je iz javnog sektora
735 domacinstava, a 427 porodica iz drugih drustvenih kategorija.

Dakle, opet govorimo o hiljadama zaposlenih na koje su ove Vladine mjere imale direktan, i
naravno pozitivan uticaj.

Postovani poslanice $krelja,

Uvjeren sam da sve politike i aktivnosti koje kreira i realizuje Vlada, doprinose poboljsanju
kvaliteta zivota zaposlenih, a posebno da svoju najhumaniju manifestadju dozivljavaju kroz
vracanje porodice u centar drustvenog zivota.

Sa ovako definisanim radnim vremenom u javnoj upravi i precizno odredenom slobodnom

nedjeljom u sektoru trgovine, te sve sirim dijapazonom mogucnosti za rjesavanje stambenog
pitanja pod povoljnim usiovima, daje se prostor zaposlenim roditeljima da provode vrijeme sa
svojom djecom, a porodici da ostvaruje svoju ulogu osnovne drustvene celije.

Uvjeren sam da 1. maj, Medunarodni praznik rada, docekujemo sa kvalitetnim i efektivnim

odiukama koje smo donijeli u interesu radnika. Kao i da cemo u dijalogu sa nasim partnerima,

sindikatima i udruzenjima poslodavaca, doprinijeti ocuvanju rasta zaposlenosti i boljem
kvalitetu zivota svih gradana.

Hvala na paznji.


